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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 12. januar 2024 har udvalget efter ønske fra Sandra Elisabeth Skalvig 

(LA) stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 163 

Vil ministeren redegøre for, om der allerede er studiepladser, som er blevet udflyt-

tet som følge af udflytningsaftalen? 

 

Svar 

Det følger af den politiske aftale om Flere og bedre uddannelsesmuligheder i hele 

Danmark, at institutionerne frem mod 2030 vil tilpasse deres udbud således, at 

2030-målsætningen om udflytning og nedskalering gradvist implementeres under 

hensyn til den enkelte institutions individuelle forhold. Der er tale om en fleksibel 

implementering, hvor institutionerne har en løbende dialog med Uddannelses- og 

Forskningsstyrelsen om tilpasningen, og der foregår ikke en detaljeret monitore-

ring på de enkelte studiepladser.   

 

Aftalepartierne er enige om at gøre status på 2030-målsætningen om udflytning- 

og nedskalering fra de videregående uddannelsesinstitutioner i hhv. 2025 og 

2030. Jeg forventer således at kunne give aftalekredsen en status på bl.a. antallet 

af udflyttede studiepladser i 2025. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 

9. februar 2024 
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